

## 國立成功大學發表國際頂尖期刊獎勵要點

National Cheng Kung University: Rewarding Guidelines for Publishing Papers in  
International Cutting-edge Journals

93. 11. 03 第 587 次主管會報通過  
Approved by the 587th Supervisory Meeting on Nov. 3, 2004  
94. 03. 02 第 594 次主管會報修訂  
Amended in the 594th Supervisory Meeting on Mar. 2, 2005  
96. 10. 17 第 643 次主管會報修訂  
Amended in the 643rd Supervisory Meeting on Oct. 17, 2007  
98. 02. 11 第 668 次主管會報修訂通過  
Amended in the 668th Supervisory Meeting on Feb. 11, 2009  
98. 04. 15 第 672 次主管會報修訂通過  
Amended in the 672nd Supervisory Meeting on Apr. 15, 2009  
99. 11. 17 第 697 次主管會報追認通過  
Amended in the 697th Supervisory Meeting on Nov. 17, 2010  
101. 05. 16 第 726 次主管會報修訂通過  
Amended in the 726th Supervisory Meeting on May. 16, 2012  
101. 06. 13 邁向頂尖大學計畫推動總中心第 84 次業務會議通過  
Approved by the 84th Aim for the Top University Project Business Meeting on Jun. 13, 2012  
101. 10. 8 校務基金管理委員會 101 學年度第 1 次會議通過  
Approved by the first meeting of the Endowment Fund Management Committee in the 2012 academic  
year on Oct. 8,  
104. 06. 24 第 783 次主管會報修訂通過  
Amended in the 783rd Supervisory Meeting on Jun. 24, 2015  
104. 09. 23 校務基金管理委員會 104 學年度第 1 次會議通過  
Approved by the first meeting of the Endowment Fund Management Committee in the 2015 academic  
year on Sep. 23, 2015  
110. 09. 01 第 829 次主管會報修訂通過  
Amended in the 829th Supervisory Meeting on Sep. 1, 2021  
110. 11. 15 校務基金管理委員會 110 學年度第 1 次會議通過  
Approved by the first meeting of the Endowment Fund Management Committee in the 2021 academic  
year on Nov. 15, 2021  
113. 04. 24 第 844 次主管會報修訂通過  
Amended in the 844th Supervisory Meeting on Apr. 24, 2024

一、國立成功大學（以下簡稱本校）為鼓勵發表國際頂尖學術期刊論文，提昇學術研究風氣與水準，增進校譽與國際競爭力，特訂定本要點。

一、This Direction is specially established by the National Cheng Kung University (NCKU) for the purpose of encouraging members of the University to publish in top international journals, enhancing the culture and standard of academic research and increasing the university's reputation and international competitiveness.

二、獎勵對象，須具下列條件：

二、Award target shall meet the conditions below:

(一) 本校專任教師或研究人員，以本校名稱（「國立成功大學」/「National Cheng Kung University」）發表論文者。

(一) The University's full-time faculty or research staff who published in the name of the university, National Cheng Kung University or "國立成功大學".

(二) 論文應為二年內發表於 Nature、Science 或國際頂尖學術期刊(申請時影響係數  $IF > \text{Nature 或 Science 當年度或 5 年平均影響係數之最低值}$ )。

(二) The papers shall be published in Nature, Science, or other top international journals within two years (the impact factors (IF) at the time of this award application,  $IF > \text{the lowest value of Nature or Science current year and five years}$ ).

三、本要點獎勵範圍，限補助「原著論文 (original article)」及「綜合評論 (review article)」，不含「給編輯的信 (letter to editor)」及「研討會論文 (proceedings paper)」等。

三、The scope of this Direction is limited to awarding for original article and review article, not including letter to the editor, proceeding paper, and so on.

四、為辦理本獎勵審查事宜，設學術審查小組，由校長指定副校長一人擔任召集人，並由召集人邀集本校教授職級以上專任教師六至八人組成之。

四、An academic review committee will be constituted to oversee the review process for this award. The President will appoint an Executive Vice President to serve as the convener, who will subsequently invite six to eight full-time faculty members holding the rank of professor or higher to join the committee.

五、研究獎勵金金額，每篇論文最高新臺幣三十萬元。獎勵論文之獲獎人數與金額，由學術審查小組依其貢獻度核給。

五、 Research award amount goes up to a maximum of NTD 300,000 for each paper. The number of awards and their amount will be determined and approved by the academic review committee based on its degree of contribution.

六、 推薦與審查程序如下:

六、 The recommendation and review process are as below:

(一) 本獎勵申請案除得各學院向研究發展處推薦外，研究發展處亦應主動於相關資料庫搜尋符合獎勵條件之論文，彙整後送交學術審查小組審查。

(一) Every College shall submit the papers that they are recommending for to the Office of Research and Development (R&D). The Office of R&D shall also conduct a search in a related database for papers that meet the conditions of this award, and compile these two nomination lists for submission to the academic review committee.

(二) 推薦名單經學術審查小組審查通過後，報請校長核定。

(二) The academic review committee will review the recommendation lists. After the committee approval, the lists will be reported to the President for review and approval.

七、 獲獎人由校長公開表揚，並頒贈獎牌。

七、 The President will give public recognition to the awardee and present the award medal.

八、 本要點所需經費，由校務基金自籌經費項下支應。

八、 The required funds for this Direction will be supported by the Endowment Fund.

九、 本要點經主管會報及校務基金管理委員會通過後實施，修正時亦同。

九、 The Directions shall come into force after their approval in a supervisory

meeting and by the Endowment Fund Management Committee. Any amendments shall also be approved by these two entities.